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L'opinió dels grups municipals 
CONVERGÈNCIA 1 UNIÓ 

Els recents vuit anys de govern muni-
cipal en que el grup d'Ind-ERC tenia 
I'alcaldia amb el suport del PSC, no 
varen ser suficients per resoldre el 
greu problema d'inundabilitat dels 
barris del riu Tenes i ordenar el terri-
tori a través del POUM, com tots els 
grups ens hi haviem compromès. La 
proposta de "traslladar" -dit eufe-
místicament- 120 cases d'aquells 
barris a llocs més segurs va originar 
una revolta ciutadana de propor-
cions extraordinàries i l'alcalde es va 
veure forçat a suspendre la redacció 
del POUM. Finalment ara, el govern 
encapçalat per CiU ha près la deter-
minació de reprendre el projecte 
però marcant molt clares quines 
havien de ser les línies vermelles que 
de cap manera es podien travessar. 
Per això la principal condicio política 
imposada pel govern va ser que no 
es podia afectar un sol terreny ni una 
sola casa dels barris fluvials. Aixi de 
ciar i així de contunden! Aquest 
mandat politic inequívoc es va fer 
saber a l'equip redactor, a l'Agència 
Catalana de l'Aigua i a la Conselleria 
de Territori i Sostenibilitat. Calia cer-
car solucions estructuráis però tam-
bé d'altres que les complementessin, 
i que conjuntament aportessin eis ni-
vells de seguretat admissibles sense 
afectar cap propietat privada. Cal dir, 
perqué és de justicia, que l'acord de 
tots els grups municipals en aquest 
sentit a través d'una moció en el ple-
nari, va ajudar força a que les admi-
nistracions superiors acceptessin les 
condicions de Santa Eulalia. 

En aquests moments ens trobem en 
que ja s'ha fet l'aprovació de l'Avanç 
del POUM 1 també la Inicial, pre-
veient que després de l'estiu es 
podrà fer l'aprovació Provisional i a 
fináis d'any o a primers de gener, l'a-
provació Definitiva. S'haurà complé-
tât així un document que ens ha d'a-
portar per un costat més seguretat 
als barris del riu, ens ha de permetre 
ordenar el territori apartant definiti-
vament les Normes Subsidiaries re-
dactades eis anys vuitanta i ja total-
ment desfasades i finalment estruc-
turar la vialitat del municipi d'acord 
amb les previsions del Pia Territorial 
Metropolità de Barcelona i del Pia 
Territorial General de Catalunya, 

ambdós ja aprovats i d'obligat com-
pliment per part de Santa Eulàlia. 

La situació de crisi que ens afecta a 
tots de manera tan intensa haurà 
estât sens dubte una circumstància 
que haurà afavorit la redacció objec-
tiva del POUM, atès que no han exis-
tit pressions ni interessos per aprovar 
suposats aprofitaments urbanistics, 
pressions i interessos que en mo-
ments de bonança econòmica són 
inevitables. 

Tindrem, dones, un bon planejament 
urbanistic i seguretat en eis barris dei 
Tenes, podent ja abandonar, per 
obsoletes, les vigents Normes Subsi-
diaries. 

INDEPENDENTS-ESQUERRA 

La Ilei d'urbanisme actual, creada 
durant l'últim govern del president 
Pujol va ser i és una Ilei moderna i 
compromesa que ja introduïa con-
ceptes com "creixement sostenible" 
molt abans que la majoria ni tant 
sols n'haguéssim sentit parlar; que 
tracta el sòl no urbanitzable com a 
un bé no renovable que calia prote-
gir especialment i que aspira a èsser 
una eina útil pe! futur del país. 

14 anys després estem a punt d'a-
provar un nou POUM que substitui-
ría les vigents "Normes Subsidirià-
ries" aprovades als anys 90. Sembla-
ría logic pensar que cal actualitzar-les 
als criterís de les actuals normatives i 
adaptar-Ies al tarannà del nostre 
temps molt més preocupáis pel medi 
ambient i per la protecció de les 
zones no urbanitzables i el paisatge. 

No obstant això, la proposta que 
se'ns presenta està basada en criterís 
totalment caducs, d'abans de la crisi 
econòmica, que no té res a veure 
amb les necessitats actuals ni en les 
previsions més optimistes dels pro-
pers anys. 

Per tot això cal preguntar-nos: El 
moment actual de crisi, és el millor 
per plantejar-se aquesta actualització 
amb un cost de tramitació de més de 
200.000 euros? Les zones urbanitza-
bles ja definides a les Normes 
Subsidiaries són suficients per cobrir 
les necessitats de creixent del poblé 

en el pròxims 20 anys? Quin model 
de creixement hem d'adoptar: un 
model d'ocupació urbana del sòl o 
un model que promocioni el paisat-
ge i els sistemes de vida tradicional?. 

Segons el nostre criteri, els recursos 
de qué disposa l'Ajuntament s'han 
de dedicar prioritàriament a donar 
més i millors serveis als ciutadans i, 
per tant, és totalment injustificable 
que en un moment d'eliminació i de-
gradació de serveis (transport urbà, 
escota bressol, recollida d'escombra-
r ies , . . . ) el govern de CiU i PP destini 
tants diners per fer un POUM que no 
aporta gairebé res de bo als ciuta-
dans, que està basat en uns criterís 
totalment caducs i està fet autorità-
riament, sense fomentar ni facilitar la 
participadó ni informar adequada-
ment a tota la població. 

Les necessitats d'habitatge nou a San-
ta Eulàlia seran, almenys fins l'any 
2025, pràcticament inexistents i a 
Santa Eulàlia encara hi ha eis plans 
parciais del Carni de la Serra i de Can 
Naps per desenvolupar i que suposa-
ran centenars d'habitatges nous. Per 
això no entenem ni compartim la 
proposta de POUM que suposa la 
requalificació de tots els terrenys a 
l'entorn de Can Brustenga i la 
Verneda, on, a més, es fa arribar una 
nova carretera que unirà el centre 
del pöble amb el IV Cinturò (que no 
creiem que siguí necessari i que de 
moment no està previst ni com, ni 
quan, ni on es farà), i que faria créi-
xer eis desplaçaments motoritzats en 
aquesta zona de manera exponen-
cial. Tot plegat, a més, destruint una 
de les zones agricoles més emblemà-
tìques de Santa Eulàlia. 

A més d'aquesta destrossa, la pro-
posta de POUM no dóna solució a 
d'altres problèmes que pateix Santa 
Eulàlia, per exemple la problemàtica 
de la mobilitat produïda pels polí-
gons industrials de Bigues i Santa Eu-
làlia i que quedaría solucionat amb 
una connexió directa des de la sorri-
da de Bigues cap la C-17 sense ne-
cessitai que tots aquests vehicles 
passessin per dins de Santa Eulàlia. 

Pensem que el nou planejament 
hauria de proposar solucions per 
propiciar que l'espai naturai i paisat-
gistic de l'entorn de Can Brustenga i 
la Verneda, que actualment separen 
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